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Protokół Nr LXX/2010 
 z sesji Rady Miasta Ostrołęki  

19 sierpnia 2010 
 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Ostrołęki przy Placu Bema 1 w dniu 
19 sierpnia 2010  roku. 
 
Na sesji w dniu 19 sierpnia 2010 roku podjęto następujące uchwały: 
 

• Uchwała Nr 571/LXX/2010 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 sierpnia 2010 roku                  
w sprawie wniesienia skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego, 

• Uchwała Nr 572/LXX/2010 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 sierpnia 2010 roku 
w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa użytkowania 
wieczystego w prawo własności, 

• Uchwała Nr 573/LXX/2010 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 sierpnia 2010 roku                  
zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania 
nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony 
dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony, 

• Uchwała Nr 574/LXX/2010 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 sierpnia 2010 roku                  
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu „Gorbatowa” 
w Ostrołęce, 

• Uchwała Nr 575/LXX/2010 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 sierpnia 2010 roku                  
w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu 
„Śródmieście Płn. – 11 Listopada” w Ostrołęce dla jednostki strukturalnej UU1a, 

• Uchwała Nr 576/LXX/2010 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 sierpnia 2010 roku                  
w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu 
„Śródmieście Płd-Goworowska” w Ostrołęce dla jednostki strukturalnej UU6c 
(działka nr 50095/15), 

• Uchwała Nr 577/LXX/2010 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 sierpnia 2010 roku 
w sprawie ustalenia nazwy ronda, 

• Uchwała Nr 578/LXX/2010 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 sierpnia 2010 roku 
w sprawie nadania statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Rodzinie w Ostrołęce, 

• Uchwała Nr 579/LXX/2010 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 sierpnia 2010 roku   
w sprawie przyjęcia „Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 
Ofiar Przemocy w Rodzinie w Ostrołęce  na lata 2010 – 2016”, 

• Uchwała Nr 5810/LXX/2010 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 sierpnia 2010 roku                  
w sprawie nadania statutu Domowi Pomocy Społecznej  w Ostrołęce, 

• Uchwała Nr 581/LXX/2010 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 sierpnia 2010 roku                  
w sprawie zmian w budżecie miasta Ostrołęki na 2010 r., 

• Uchwała Nr 581/LXX/2010 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 sierpnia 2010 roku   
w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Dyrektora Domu Pomocy Społecznej  
w Ostrołęce. 
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1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - otworzył LXX sesję Rady Miasta 
Ostrołęki. Powitał Prezydenta Miasta Janusza Kotowskiego, Wiceprezydenta Miasta Pawła 
Stańczyka,  wszystkich zaproszonych gości, przedstawicieli prasy oraz radnych. Stwierdził 
prawomocność obrad /lista obecności - załącznik do protokołu/. 
 
2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - na sekretarza obrad zaproponował radnego 
Krzysztofa Czartoryskiego. Radny wyraził zgodę. 
Głosowanie: 
Za - 16 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Radny Krzysztof Czartoryski  został wybrany na sekretarza obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz jego zmiany. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - przedstawił porządek obrad sesji. 
Powiedział, że wpłynęły autopoprawki: do punktu 15 – zmiany w budżecie, wpłynęły 
2 autopoprawki. Wpłynęła dziś autopoprawka dyskutowana wcześniej i zgłaszana na 
posiedzeniach Komisji do punktu 7 czyli do projektu uchwały zmieniającego uchwałę 
w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich 
wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas 
nieoznaczony. Poinformował, że wpłynęły dodatkowe opinie wyraziła Komisja Budżetu 
i Finansów związane z punktem 8,9 i 10. Wpłynął też projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki 
 z Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców w sprawie rozpatrzenia skargi 
na działanie Dyrektora Domu Pomocy Społecznej  w Ostrołęce. Skarga ta była rozpatrywana 
przez Komisję wczoraj, wyraził nadzieję, że Radni zapoznali się z materiałami. 
Zaproponował, aby ten projekt uchwały stał się punktem 15a dzisiejszych obrad. Sprzeciwu 
wśród radnych nie było, Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał więc pod 
głosowanie niniejszy wniosek.   
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 1 
Wstrzymało się - 0 
Punkt 15a  został wprowadzony do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak zapytał się czy są jakieś uwagi do 
porządku obrad.  
Wiceprzewodniczący Wiesław Szczubełek powiedział, że w punkcie sprawy różne będzie 
chciał przekazać miłą i ciekawą informację  obszaru kultury, będzie chciał również przekazać 
radnym nowe wydawnictwo TPO.  
4. Przyjęcie protokołu LXVIII i LXIX  sesji Rady Miasta Ostr ołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak zapytał czy są jakieś uwagi do protokołów. 
Uwag nie było. Poddał pod głosowanie protokół  z LXVIII sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Protokół został przyjęty. 
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Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał  pod głosowanie protokół  z LXIX 
sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Protokół został przyjęty. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak zapytał czy Komisja Budżetu i Finansów 
ustaliła swojego sprawozdawcę na dzisiejszą sesję. W związku z nieobecnością 
Przewodniczącej Komisji i nieobecnością radnego, który prowadził posiedzenie Komisji, 
poprosił aby Wiceprzewodniczący Komisji Ryszard Sidorzak sprawozdawał podczas sesji.   
5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wniesienia skargi 
kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego. 
Sprawozdawca Komisji prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Wiesław 
Stypiński powiedział, Komisja Prawa przedkłada Radzie projekt skargi kasacyjnej dotyczący 
uchwały Rady Miasta z 16 lipca 2009 roku. Uchwała ta dotyczyła dotowanie sportu 
kwalifikowanego. Regionalne Izby Obrachunkowe w innych województwach w kraju inaczej 
podchodzą do wykładni artykułu, który reguluje te sprawy. W związku z tym, że skarga na 
uchwałę RIO  do Wojewódzkiego sądu Administracyjnego nie została uwzględniona, 
Komisja Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców przedkłada projekt uchwały 
w sprawie wniesienia skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego. Komisja 
rozpatrzyła projekt uchwały jednomyślnie głosami 7 za.           
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie. Głosów w dyskusji nie było. Poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Miasta 
Ostrołęki w sprawie wniesienia skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego. 
Głosowanie: 
Za –  18 
Przeciw – 1 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.   
6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia 
bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo 
własności. 
Sprawozdawca Komisji Budżetu i Finansów Ryszard Sidorzak powiedział, że Komisja 
w wyniku rozpatrzenia niniejszego  projektu uchwały wnioskuje jednomyślnie głosami 4 za 
o przyjęcie przedmiotowego projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie. Głosów w dyskusji nie było. Poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Miasta 
Ostrołęki w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa użytkowania 
wieczystego w prawo własności. 
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającego uchwałę 
w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich 
wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas 
nieoznaczony.  
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Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak powiedział, że do tego projektu uchwały 
wpłynęła autopoprawka.  
Sprawozdawca Komisji Gospodarki komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Tadeusz Giers  powiedział, że zmiana uchwały 10 stycznia 2008 roku wynika 
z konieczności uregulowania kwestii umieszczania na nieruchomościach stanowiących 
własność Miasta urządzeń infrastruktury technicznej przez osoby trzecie. Dotychczas 
pozwolenie na umieszczanie tego typu urządzeń odbywało się nieodpłatnie. Po zmianie 
będzie możliwość zawierania umów z podmiotami umowy dzierżawy. Tym samym 
spowoduje zwiększenie dochodów Miasta. Kolejna przesłanka wynika z faktu wejścia 
w życie   w dniu 3 sierpnia 2008 roku nowelizacji ustawy kodeksu cywilnego polegającego na 
tym, że w rozdziale dopisano: „służebność przesyłu”. Komisja w wyniku rozpatrzenia 
niniejszego  projektu uchwały wnioskuje jednomyślnie głosami 6 za, o przyjęcie 
przedmiotowego projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie. 
Radny Adam Kurpiewski powiedział, że w jego ocenie ten projekt uchwały jest kolejnym 
projektem uchwały, który przekazuje zbyt daleko idące kompetencje na ręce Pana Prezydenta. 
Uszczegółowienie składania wniosku jest tak skonstruowane, że w sumie w zależności od 
dobrej woli Prezydenta będzie można zrobić to bardzo sprawnie, albo utrudniać sprawę 
niektórym podmiotom gospodarczym czy osobom fizycznym. Powiedział, że wycena również 
nie jest uszczegółowiona, tylko każdorazowo o wycenie będzie decydował rzeczoznawca 
wybrany przez Prezydenta. Zastanawia się, czy gdziekolwiek indziej są stosowane tego typu 
przepisy. Wiele zapisów w tym projekcie uchwały wzbudza jego zaniepokojenie. Zakłada ona 
z gruntu dobre postrzeganie i współpracę z każdą osobą fizyczna czy podmiotem 
gospodarczym, ale z doświadczeń obecnej kadencji widzi, że są równi i równiejsi, dlatego 
będzie głosował przeciw tym zmianom.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, że każdy kto orientuje się w idei 
podziału władzy, począwszy już  od Monteskiusza, wie, że jest władza stanowiąca i jest 
władza wykonawcza.  Omawiany projekt uchwały jest przeniesieniem tego klasycznego 
podziału władzy. Jeżeli Rada jako organ stanowiący deleguje Prezydenta do wykonania 
pewnych czynności to Prezydent je wykona, jeśli Rada nie  deleguje, to prezydent tych 
czynności nie wykona. Kolejne insynuacje o równych i równiejszych pozostawił bez 
komentarza.     
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania 
nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 
lata lub na czas nieoznaczony wraz z autopoprawką.  
Głosowanie: 
Za – 17 
Przeciw –  1 
Wstrzymało się - 1 
Uchwała została podjęta.  
8. Rozpatrzenie projektu uchwał Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 sierpnia 2010 roku                  
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu „Gorbatowa” 
w Ostrołęce. 
Sprawozdawca Komisji Gospodarki komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Tadeusz Giers  powiedział, że uchwała dotyczy terenów położonych w pobliżu 
ulic Brata Zenona Żebrowskiego, Gorbatowa i jest to powierzchnia około 7 ha. Opracowanie 
planu zagospodarowania przestrzennego tego Rejonu w Ostrołęce zostało podjęte na 
podstawie uchwały Rady Miasta z dnia 3 kwietnia 2008 roku. Projekt ten został sporządzony 
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zgodnie z obowiązującą procedurą. Projekt był wyłożony do publicznego wglądu od dnia 23 
czerwca do 16 lipca 2010 roku. Odbyła się jedna dyskusja publiczna, było to w dniu 15 lipca, 
nie została wniesiona żadna uwaga do tego planu. Plan ten dotyczy przede wszystkim spółki 
Narew Inwestycje, która ma tam zainwestować w kompleks biurowo  - usługowy.  Komisja w 
wyniku rozpatrzenia projektu uchwały wnioskuje głosami 5 za, przy jednym wstrzymującym 
się, przeciwnych nie było, o jego przyjęcie bez poprawek.   
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie. Głosów w dyskusji nie było. Poddał pod głosowanie projekt w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego rejonu „Gorbatowa” w Ostrołęce. 
Głosowanie: 
Za – 15 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 4 
Uchwała została podjęta.  
9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki z dnia 19 sierpnia 2010 roku                  
w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu 
„ Śródmieście Płn. – 11 Listopada” w Ostrołęce dla jednostki strukturalnej UU1a. 
Sprawozdawca Komisji Gospodarki komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Tadeusz Giers  powiedział, że zmiany tego rejonu zostały podjęte na podstawie 
uchwały z dnia 30 października 2008 roku, plan został sporządzony zgodnie 
z obowiązującymi procedurami. Projekt był wyłożony do publicznego wglądu w dniach od 23 
czerwca do 16 lipca 2010 roku. Dotyczy on terenów położonych przy Pl. Bema. Nie została 
wniesiona żadna uwaga do projektu planu. Komisja wnioskuje jednomyślnie, głosami 6 za, 
o jego przyjęcie bez poprawek.   
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie.  
Radny Adam Kurpiewski wyrazi swoje zadowolenie z tego porek tu uchwały, dzięki 
zapisom w planie będzie możliwa realizacja na tym terenie inwestycji, która przywróci 
staromiejski wygląd naszego Starego Miasta. Uważa, że Prezydent zrobił krok w dobrym 
kierunku.     
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu „Śródmieście Płn. – 11 Listopada” w Ostrołęce dla jednostki 
strukturalnej UU1a.  
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 1 
Uchwała została podjęta.  
10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu „Śródmieście Płd-Goworowska” w Ostrołęce 
dla jednostki strukturalnej UU6c. 
Sprawozdawca Komisji Gospodarki komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Tadeusz Giers  powiedział, że plan został opracowany na podstawie uchwały 
Rady Miasta z dnia 27 stycznia 2009 roku. Projekt został sporządzony zgodnie 
z obowiązującymi procedurami. Projekt planu był wyłożony  do publicznego wglądu 
w dniach od 7 lipca do 28 lipca 2010 roku. Nie została wniesiona żadna uwaga do projektu 
planu. Zagospodarowanie dotyczy fragmentu położonego przy ulicy Steyera. W dniu 
2 sierpnia 2010 roku uzyskano opinię Urzędu Komunikacji  Elektronicznej 
o wspieraniu rozwoju usług i sieci telekomunikacyjnych, uwaga ta została uwzględniona. 
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Komisja w wyniku rozpatrzenia przedmiotowego projektu uchwały wnioskuje jednomyślnie 
głosami 6 za o jego przyjęcie bez poprawek.   
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie. Głosów w dyskusji nie było. Poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Miasta w 
sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu „Śródmieście 
Płd-Goworowska” w Ostrołęce dla jednostki strukturalnej UU6c. 
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 0 
Uchwała została podjęta 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia nazwy ronda. 
Sprawozdawca Komisji Promocji i Kultury Maria Rochowicz powiedziała, z prośbą 
o nadanie nazwy rondu zwróciła się radna Magdalena Jaworowska, pomysł ten wsparła Rada 
Oddziału NSZZ Solidarność w Ostrołęce.  Podczas posiedzenia Komisji omawiany był 
projekt uchwały i głosy w tej dyskusji były dwukierunkowe: niektórzy twierdzili, że nazwa 
tego ronda, ze względu na swoje położenie, powinna się wiązać ze lokalnym sportem.  Drugi 
kierunek dyskusji wskazywał na to, że zaproponowana nazwa ronda nie wpisuje się 
w okoliczne nazwy ulic. Komisja rozpatrzyła  niniejszy projekt uchwały negatywnie. Dla niej 
ważne jest to, że zbliża się 30 rocznica Solidarności i jest to wydarzenie godne upamiętnienia. 
Komisja negatywnie rozpatrzyła projekt uchwały głosami 1za, przy 3 przeciwnych 
i 1 wstrzymującym się.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, że nazewnictwo ulic, placów czy 
rond jest przypisany samorządowi i to właśnie Rada Miasta decyduje o tego typu 
rozstrzygnięciach. Projektów rozważanych jest wiele, często budzą dyskusje, szczególnie jeśli 
mowa jest o zmianach. Najczęściej jednak nadawane są nazwy nowym ulicom czy rondom. 
Przypomniał, że była to inicjatywa radnej Magdaleny Jaworowskiej, było też pismo Rady 
Oddziału, jest uzasadnienie, są wszelkie formalności dopełnione. Powiedział, że w ten sposób 
chce uhonorować ruch społeczny, pewną ideę. Nie chodzi o działalność Pana Wałęsy, 
Krzaklewskiego, czy Śniadka, chodzi o ruch społeczny, który miał również charakter 
związkowy, ale bez wątpienia przekraczał granice związku zawodowego. Uważa, że w Polsce 
ogromna większość społeczeństwa wie, że ów ruch społeczny odegrał wielką rolę jeżeli 
chodzi o demokratyczne zmiany w naszym kraju a nawet w Europie.  Powiedział, że nie 
chodzi o upamiętnienie związku za czasów jednego, drugiego, czy trzeciego 
przewodniczącego, bo pewnie budziłoby to duże dyskusje. Chodzi o upamiętnienie idei. 
Zaproponował oddzielenie emocji, dziś rzeczywiście można długo dyskutować nad obecną 
działalnością Związku. Fakt, że dziś możemy dyskutować, to w dużej mierze zasługa 
Związku.   Uważa, że czymś ważnym i pięknym byłoby upamiętnienie poprzez nazewnictwo 
konkretnego miejsca w Ostrołęce okrągłą rocznicę powstania Związku.   
Radny Dariusz Bralski powiedział, że wyjaśnić dlaczego będzie głosował przeciwko temu 
projektowi uchwały: odcina się od jakichkolwiek pobudek politycznych, nie jest przeciwko 
„Solidarności”, czy przeciwko związkom.  Jego decyzja podyktowana jest tym, że będąc 
przez wiele lat Przewodniczącym Rady Osiedla i teraz Radnym przy nadawaniu nazw ulic 
była zawsze brana pod uwagę opinia Komisji zajmująca się  nadawaniem nazw ulic. Zawsze 
brane były pod uwagę   nazwy ulic sąsiadujących. Z jego punku widzenia nie ma powiązania 
ulicy Witosa z rondem „Solidarności”. Uważa, że nazwa związana ze sportem lepiej by się 
komponowała z tym miejscem, są tam obiekty sportowe w pobliżu. Jest za tym aby uczcić 30 
lecie NSZZ Solidarność, ale nie nadaniem nazwy temu rondu.  
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Radna Magdalena Jaworowska powiedziała, że cieszy się, że ten projekt uchwały 
rozpatrywany jest na dzisiejszym posiedzeniu Rady Miasta. Ma nadzieję, że Ostrołęka 
znajdzie się w gronie wielu innych miast, które doceniły udział „Solidarności” w odzyskaniu 
przez Polskę suwerenności. Będzie to hołd dla tych wszystkich, którzy w latach 80 
„Solidarność” tworzyli, walczyli o wolność i godność i pozostało wiernym ideałom do końca. 
Wielu z nich oddało życie, wielu też poświeciło swoje zdrowie. Zmiany polityczne 
i społeczne, które dokonały się w tym kraju dokonały się dzięki „Solidarności”.  Powiedziała, 
że niedawno postało rondo im. Solidarności w Tarnowskich Górach, z inicjatywą wyszli 
związkowcy, ale wsparł ją  poseł Platformy Obywatelskiej. W Sosnowcu również jest nowe 
rodno o tej nazwie, czytała wypowiedzi członków SLD, że nie mają nic przeciwko temu 
pomysłowi. Według niej, niezależnie jaką opcję polityczną popieramy, możliwość 
uhonorowania tą nazwą powinna być zaszczytem.   
Radny Dariusz Bralski powiedział, że on nie wypowiadał się politycznie i nie jest przeciwko 
związkom, nie jest przeciwko nazwie „Solidarność”, jest przeciwko temu aby te rondo, 
usytuowane w  tym miejscu miało taka nazwę. Ta nazwa z niczym się w tym rejonie nie 
łączy. Nie widzi logiki w nazewnictwie tego miejsca nazwą „Solidarność”.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, że prawdą jest, że przy nadaniu 
nazw ulicom, placom czy rondom stosuje się różne zasady; jedna z nich jest spójność 
tematyczna. Ale nie jest to jedyna zasada.  Mamy w Ostrołęce mnóstwo miejsc, gdzie tego 
bezpośredniego związku nie ma. Można  dyskutować czy Witos miał jakieś związki 
z Hallerem, albo ulica Celna z Witosem. Według niego pytanie pozostaje jedno: czy warto 
upamiętnić „Solidarność” czy też nie. Jeżeli byśmy się sztywno trzymali tych zwyczajowo 
przyjętych zasad, to nie nazwalibyśmy żadnej ulicy. Witos, Haller czy „Solidarność” są 
mocno związane z polską rzeczywistością. W 30 lecie powstania „Solidarności” nie 
wypadałoby nazwać jakąś ścieżkę jej imieniem, nie uwłaczając nic oczywiście tym drobnym 
nazwom. Przy rondzie nikt nie jest zameldowany, więc nie będzie związanych z tym kosztów.  
Radna Maria Rochowicz powiedziała, że argument radnego Bralskiego o współgraniu nazw 
ulic jest łatwiej zastosować w przypadku właśnie ulic niż rond. Biorąc pod uwagę nazwy, 
które już mamy, to jaki związek ma nazwa Honorowych Dawców Krwi z Al. Jana Pawła II, 
czy rondo Niedziałkowskiej z 11 Listopada. Ten argument według niej nie jest logiczny 
i możliwy do zastosowania. Zasadniczą sprawą jest to co powiedział Prezydent, że nazwa 
ta ma honorować ideę, która zmieniła nasz kraj. Rzeczywiście nie ma organizacji, do których 
nie można mieć zastrzeżeń, podobnie jak nie ma i ludzi, którzy patronują naszym ulicom. 
Przyglądając się tylko patronom literackim, to nie można mieć Mickiewicza za wzór 
człowieka, to jest wybitny pisarz, ale nie jest dla niej autorytetem moralnym. Argumenty, że 
w pobliżu są obiekty sportowe do niej przemawia, ale nikt z tego środowiska nie złożył 
propozycji o nadaniu imienia. Wpłynął jeden wniosek, ten wniosek rozpatrujemy.    
Radny Wiesław Stypiński powiedział, że do tych anomalii w nazewnictwa ostrołęckich ulic 
i rond chce dorzucić jeszcze jedną: jak się ma nazwa ronda Księcia Siemowita do ulicy 
Gorbatowa, na której jest położone.   
Radny Maciej Kleczkowski powiedział, że z inicjatywą nazwania ronda chciał wyjść radny 
Dariusz Bralski. Zabrakło konsultacji w tej kwestii. Radna Jaworowska mówiła, że nie ma 
nazwy „Solidarność” w Ostrołęce, wyjaśnił, że jest ulica Solidarności, nazwę tę nadano na 
25-lecie związku. Jeżeli chodzi o nazwę NSZZ „Solidarność”, to ma to być uhonorowanie 
30-lecia związku. Powiedział,  że nie zgadza się z tym, co dzieję się w tym związku przez 
ostatnie lata. Członkowie Związku zbierali podpisy pod listami PiS-u, agitowali, prowadzili 
kampanię. On się na to nie zgadza. Jeżeli chodzi o związek NSZZ „Solidarność” w Ostrołęce, 
to ten związek nie jest pozytywnie odbierany, jeżeli do nazwy dodalibyśmy NSZZ 
„Solidarność” Zakładów Mięsnych w Ostrołęce to byłaby to farsa. Powiedział, że chyba 
wszyscy wiedzą do czego przyczynił się ten związek w Zakładach Mięsnych.  
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Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, że jego przedmówca dał 
przykład partyjnego podchodzenia do sprawy. Zarzuca, że Związek robi cos dla Partii, ale 
jego argumenty są typowo partyjne a nawet partyjniackie. Starał się mówić o idei społecznej, 
o ruchu, który przez działalność związkową wyraża. Mowa jest o historii 30letnieja, a radny 
Kleczkowski przywołuje ostatni czas. Co do obiektów sportowych, to jest inicjatywa 
Przewodniczącego Rady Miasta Dariusza Maciaka, aby nowe boisko nosiło imię Harabasza.  
Warto przypomnieć, że jak były rozmowy o Fornalskiej, i Finderze, o Nowotce, to radny 
Kleczkowski wybronił niektóre z tych ulic.    
Radna Maria Rochowicz powiedziała, że jeżeli wchodzimy już na polityczną ścieżkę, to 
i Prezydent Komorowski, i Premier Tusk, i Pan Frasyniuk, Kuroń, Niesiołowski a nawet 
Palikot  mają korzenie w Solidarności. Pan im tej Solidarności z życiorysów nie wyjmie. To 
jak ta Solidarność wygląda dziś jest osobną historią. Bardzo wiele osób, które dziś robią 
lepszą bądź gorszą pracę dla tego kraju mają swoje korzenie właśnie  w „Solidarności”. 
Radny Maciej Kleczkowski powiedział, że radna Rochowicz przeinacz jego słowa, on nie 
zgadza się z ostatnimi latami działalności Związku. Obecnie to nie jest Związek, ale 
przybudówka PiS-u. Zapytał się dlaczego zaproponowana nazwa jest NSZZ „Solidarność’ 
a nie po prosu „Solidarność”?  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, że wypełnił tylko inicjatywę 
i powtórzył raz jeszcze, że idea Solidarności wyraziła się poprzez działalność związkową. 
Nikt nie zawęża tej idei do działalności Związku. Nie chodzi o związek, w którym działali 
Wałęsa, czy Krzaklewski. Chodzi o ideę. Powinno się to uszanować. Powiedział, że mało 
zaangażowany jest partyjnie, działa w samorządzie.  
Radny Marek Gogulski powiedział, że z dwóch powodów nie zgłosił z radnym Dariuszem 
Bralskim propozycji nadania ronda imienia Aleksandra Harabasza: myślał, że będzie 
dokończony remont ulicy Witosa i dopiero wtedy będzie uroczysty odbiór tej drogi 
i możliwość nazwania. Droga została częściowo odebrana do użytku 2 tygodnie temu.  
Ukazała się od razu  wiadomość w mediach, uważa, że nie jest to dobre, że nie było na ten 
temat żadnej dyskusji, że Komisje nie miały jeszcze możliwości pracy nad tym projektem.   
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, że wypełnił wniosek, który do 
niego spłynął; podobnie jak wypełnił wniosek radnego Marka Gogulskiego odnośnie 
nazwania parku. Rolą dziennikarzy jest umiejętność wyszperania wcześniej, nigdy 
urzędnikom nie mówił, aby trzymali informację, choć czasem go to denerwuje. Nie sposób 
jednak, aby dziennikarz czekał, aż Rada Miasta przejdzie przez dyskusję, bo pewnie byłoby to 
mało ciekawe. W przypadku parku też było wiadome, że czeka go przebudowa,  można 
byłoby powiedzieć, że z nadaniem imienia, można poczekać do zakończenia rewitalizacji. 
Co do osoby Pana Harabasza, to ma nadzieję, że wspólnymi siłami zostanie on upamiętniony.     
Radny Maciej Kleczkowski powiedział, że sam Prezydent przyznaje, że zabrakło konsultacji 
w tym temacie. Można było poruszyć ten temat na Komisji Organizacyjne a nic takiego nie 
miało miejsca.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, że jeżeli chodzi o nadanie 
imienia Parkowi postąpił w ten sam sposób, a najlepszą konsultacją jest praca w komisjach. 
Jeżeli Rada zadecyduje, że te rondo będzie się nazywać NSZZ „Solidarność’ to dobrze, jeżeli 
nie, to będzie mu smutno. Choć trzeba podkreślić, że Ostrołęka nie jest w tym temacie jakimś 
prekursorem.   
Radny Marek Gogulski powiedział, że jeżeli chodzi o nadanie imienia Parkowi Miejskiemu, 
to trochę inaczej wyglądała, wcześniej rozmawiał z Przewodniczącym Rady Miasta z Panem 
Prezydentem, zebrał 13 podpisów radnych.   
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, że był jeden pomysł, jedna 
inicjatywa, jeden projekt uchwały. Co do samej inicjatywy uchwałodawczej rzeczywiście 
różnica istnieje.  
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Radny Adam Kurpiewski powiedział, że chce powrócić do aspektu politycznego, rozumie, 
że jest to uhonorowanie 30letniej pracy Związkowców na rzecz pracowników, ale przy 
nadaniu rondu nazwy będą obecni przedstawiciele władz Związku, nie wie jakiego szczebla, 
zapewne wojewódzkiego. Stwierdził, że wie jak teraz odbywają się tego typu obchody, ten 
Związek obecnie bardziej dzieli społeczeństwo niż łączy. Powiedział, że na nadanie imienia 
rondu nie zostaną zaproszeni przedstawiciele Platformy Obywatelskiej, tak jak nie zaprasza 
się na obchody 30lecia związku Prezydenta RP czy Premiera. Widzi tę sprawę w kontekście 
czysto politycznym, chce uhonorować Związek, ale nie z tymi władzami, nie w czasie 
przedwyborczym.  Jest to dla niego jeden z elementów samorządowej kampanii wyborczej. 
Powiedział, że będzie głosował przeciw temu projektowi uchwały.         
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, że to tyle jeżeli chodzi o logikę 
w wypowiedzi radnego Kurpiewskiego, dedykuje mu powiedzenie z kurpiowszczyzny: 
„i chciałabym i boję się”. 
Radny Maciej Kleczkowski powiedział, że Prezydent zamiast odnieść się do jego uwag, 
czy radnego Kurpiewskiego, chce być wyrocznią.  
Radny Ryszard Sidorzak powiedział, że gdyby nazwa nie zawierała w sobie skrótu NSZZ, 
byłaby znacznie trafniejsza. Jeżeli patrzymy na 30 lat, to nie był to tylko ten związek, był to 
ruch. Jan Paweł II mówił o ruchu „Solidarność” a do związku odnosił się wielokrotnie, 
w którym kierunku od zmierza. Komorowski nigdy nie powiedział nic złego o Związku, 
ale Związek mocno go opluwa.  Wiele osób – naukowców, profesorów odeszło z tego 
związku, bo nie chcieli uczestniczyć w polityce, odeszli, bo nie odpowiadało im to, co robi 
dziś Związek.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie ustalenia nazwy ronda. 
Głosowanie: 
Za – 13 
Przeciw – 4 
Wstrzymało się – 2 
Uchwała została podjęta.  
12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania statutu 
Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Rodzinie w Ostrołęce. 
Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Magdalena Jaworowska 
powiedziała, że Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały 3 głosami 
za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. Zmiana statutu wynika z nowelizacji przepisów, 
uchwała nie pociąga za sobą skutków finansowych.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym punkcie. Głosów 
w dyskusji nie było. Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nadania statutu 
Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Rodzinie w Ostrołęce. 
Głosowanie; 
Za – 17 
Przeciw –  0  
Wstrzymało się - 0  
Uchwała została podjęta.  
Podczas głosowanie wyszedł radny Lesław Chojnowski i Dariusz Bralski.  
13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia 
„Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 
w Rodzinie w Ostrołęce  na lata 2010 – 2016”. 
Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Magdalena Jaworowska 
powiedziała, że Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały 5 głosami 
za, przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Zmiana ustawy o przeciwdziałaniu przemocy 
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w rodzinie, która weszła od 1 sierpnia nałożyła na gminę oraz powiat obowiązek 
opracowywania i realizacji programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony 
ofiar przemocy w rodzinie. Program jest już częściowo realizowany, jest bardzo dobrze 
opracowany. Głównym celem programu jest zmniejszenie skali zjawiska przemocy 
w rodzinach w Ostrołęce. Przemoc w rodzinie jest często problemem ukrytym, osoby, które 
doznają przemocy  cierpią na wiele chorób m.in. na depresję oraz zapadają na choroby 
somatyczne. Program ma wzmocnić rodzinę, dzieci mają dorastać bezpiecznie i godnie.  
Koordynatorem projektu jest Ośrodek Interwencji Kryzysowej. Proponowane działania mają 
charakter długofalowy ich realizacja zwiększy skuteczność przeciwdziałania przemocy 
a także podniesie poziom świadomości w zakresie przyczyn i skutków przemocy w rodzinie.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym punkcie. Głosów 
w dyskusji nie było. Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 
w Ostrołęce  na lata 2010 – 2016”. 
Głosowanie: 
Za – 17 
Przeciw  - 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania statutu 
Domowi Pomocy Społecznej  w Ostrołęce. 
Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Magdalena Jaworowska 
powiedział, że komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały 3 głosami za, 
przeciwnych i wstrzymujących nie było. Zmiana wynika z nowelizacji przepisów; podjęcie 
uchwały nie pociąga za sobą żadnych skutków finansowych.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym punkcie. Głosów 
w dyskusji nie było. Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nadania statutu 
Domowi Pomocy Społecznej  w Ostrołęce. 
Głosowanie: 
Za – 17 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 0 
Uchwała została podjęta.  
15. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w budżecie 
miasta Ostrołęki na 2010 rok.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak powiedział, że do tego projektu uchwały 
wpłynęły 2 autopoprawki.  
Sprawozdawca Komisji budżetu i Finansów Ryszard Sidorzak powiedział, że Komisja na 
posiedzeniu rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały i wnioskuje jednomyślnie 4 głosami 
o jego przyjęcie.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Adam Kurpiewski zapytał o autopoprawkę i wprowadzenie  kwoty wolnych 
środków, skąd pochodzą te wolne środki i na co one zostaną przeznaczone. Z tego co mu 
wiadomo, na Osiedlu leśnym był budynek przeznaczony do sprzedaży, czy zasadnym jest 
budowanie nowego obiegu a nie remontowanie starego.   
Wiceprezydent Miasta Ostrołęki Paweł Stańczyk powiedział, że na temat wolnych 
środków wypowie się w zastępstwie Pani Skarbnik wypowie się Zastępca Dyrektora 
Wydziału FBPO Mariusz Plewko. Co do budynku na osiedlu Leśnym, to Urząd Miasta 
dokonał sprzedaży budynku przy ulicy Topolowej, natomiast równolegle Przewodniczący 
Rady Osiedla zawnioskował do Prezydenta o zabezpieczenie środków na pomieszczenie 
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w formie kontenera, który mógłby być wykorzystywany na posiedzenia Rady Osiedla czy też 
innych wydarzeń związanych z tym osiedlem. Propozycja ta została przez Prezydenta 
zaakceptowana.   
Zastępca Dyrektora Wydziału FBPO Mariusz Plewko powiedział, że jeżeli chodzi o wolne 
środki, to zadanie polegające na budowie budynku na osiedlu Leśne, to jest to jedno z wielu 
zadań inwestycyjnych, które jest finansowane z tych wolnych środków. Łączenie do podziału 
było 30 000 000 PLN, w tej chwili jest rozdysponowana ostatnia transza tych wolnych 
środków. Powiedział, że co do pochodzenia wolnych środków, to wynikają one z rozliczeń 
papierów wartościowych, oprocentowanie kredytów, pożyczek. Po zamknięciu roku 
obrachunkowego stan wolnych środków jest podliczany i sukcesywnie wprowadzany do 
budżetu miasta. 
Radna Maria Rochowicz powiedziała, że bardzo ją cieszą oszczędności w wysokości 
1 700 000 PLN wynikające z przetargów. Chce się jednak zapytać o dwie pozycje, które 
mieszczą się w tej sumie: wyposażenie strefy płatnego parkowania, gdzie zaoszczędzono 
45 000 PLN i miejski system informacji gdzie również zaoszczędzono 45 000 PLN. Z czego 
wynikają te oszczędności? Czy to oznacza rezygnację z tych zadań? 
Wiceprezydent Miasta Ostrołęki Paweł Stańczyk powiedział, że miejski system informacji 
jest to program, który rozkładamy na rok obecny i rok przyszły. Przygotowania zmierzają do 
ogłoszenia przetargu na te zadanie. Z założeń wynika, że prace z tym związane, 
przygotowanie pełnej dokumentacji przez wyłonionego wykonawcę, zajmie więcej czasu niż 
kilka miesięcy, które pozostały nam do końca roku. Niecelowe jest trzymanie środków w roku 
obecnym, realizacja płatności przewidywana jest na początku przyszłego roku. W związku 
z tym, że sezon budowlany i inwestycyjny jeszcze trwa, warto te środki wykorzystać na inne 
zadania. W przypadku strefy płatnego parkowania jest to zadanie, które jest realizowane: dziś 
o godzinie 12.00 zostaną otwarte oferty w przetargu. Środki zdejmowane są z tego względu, 
że Miasto nie zamierza na te zdanie przeznaczyć środków własnych. Przygotowana została 
taka formuła, wykorzystywaną w innych miastach, polegająca na tym, że firma, która wygra 
przetarg i zamontuje parko maty, całość kwoty będzie przelewała na konto Miasta. 
W związku z tym, że firma ta zainstaluje parko maty, będzie je obsługiwała i konserwowała 
będzie za to pobierała stosowaną prowizję. Zgodnie z 2 punktem uzasadnienia do projektu 
uchwały, spora cześć pieniędzy przeznaczona jest na inwestycji. W przypadku ulicy 
ostrowskiej właśnie trwają przetargi, planowane jest również rozpoczęcie procedury 
przetargowej jeżeli chodzi o ulicę Stacha Konwy, Bogusławskiego i Fabryczną.  
Najprawdopodobniej stosowne zmiany budżetowe zostaną przedstawione na sesji 
wrześniowej.  
Radny Adam Kurpiewski powiedział, że deficyt budżetowy wynosi 56 000 000 PLN 
i chciałby się dowiedzieć jak sprawa wygląda z środkami pochodzącymi z emisji papierów 
wartościowych i pożyczek. Zapytał na jakim etapie pokrywania jesteśmy tymi środkami 
deficytu, czy zostały zrealizowane te dochody. Zapytał się o inwestycje, z których 
zdejmowane są środki: przebudowa drogi krajowej 53, było 400 000 PLN zostawiamy 50 000 
PLN. Wydaje mu się, że za te pieniądze nic nie uda się zrobić. Zapytał się jaki był plan na te 
inwestycję. Podobnie jest z ulicą Żeromskiego, planowane było 50 000 PLN, pozostaje 
10 000 PLN; przebudowa ulicy Targowej II etap – ze 100 000 000 PLN zostawiamy tylko 
20 000 PLN. Przebudowa ulicy Skrytej z 50 000 PLN zostaje tylko 10 000 PLN; ulica 
Spokojna z 250 000 PLN zostaje 10 000 PLN; ul. Skowrońskiego z 200 000 PLN zostaje 
50 000 PLN. Zapytał też adaptację pomieszczeń PKP, tutaj zauważył zwiększenie o 150 000 
PLN, zapytał z czego wynika te zwiększenie.  Zauważył też duże zdjęcie środków 
z modernizacji i rozbudowy obiektów SOSZW z 70 000 PLN na 10 000 PLN.  
Zastępca Dyrektora Wydziału FBPO Mariusz Plewko powiedział, że jeżeli chodzi 
o rozliczenie obligacji, to poprosił o zrozumienie, ale jest w zastępstwie Pani Skarbnik na 
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dzisiejszej sesji i nie chciałby udzielać nieprawidłowych informacji. Wie tylko, że kwoty 
przekazywane są transzami, zaproponował, że informacje zostaną udzielone pisemnie bądź na 
kolejnej sesji Rady Miasta.    
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak zapytał się radnego Adama Kurpiewskiego, 
czy odpowiada mu forma pisemna.  
Radny Adam Kurpiewski  zgodził się na takie rozwiązanie.  
Wiceprezydent Miasta Ostrołęki Paweł Stańczyk powiedział, że jak wcześniej wspominał 
na sesji wrześniowej będą proponowane kolejne zmiany. Na każdej sesji proponowane są 
zmiany w budżecie, związane są one z inwestycjami, z bieżącym utrzymaniem dróg. Nie jest 
tak, że dzisiejszymi zmianami zamykamy pewne sprawy, w związku z tym, że trwają 
przetargi Miasto musi zabezpieczyć stosowane środki na zadania, a jak wszyscy obserwujemy 
z przetargów są spore oszczędności.  Wyjaśnił, że w przypadku drogi  61 kończy się 
postępowanie złożone przez jednego z mieszkańców co do kwestii wykupu gruntów. Środki, 
które były przeznaczone w tym roku miały zostać wykorzystane na budowę ronda na 
skrzyżowaniu ulicy Warszawskiej z Brzozową. Został złożony wniosek o środki Unijne w tej 
sprawie, obecnie czekamy na stosowne decyzje. Przebudowa drogi i budowa ronda 
pochłonęłaby zapewne więcej niż 3-4 miliony złotych, z własnych środków miasto nie było 
gotowe tej inwestycji rozpocząć. Co do ulicy Żeromskiego, to z kosztorysu wynika, że 
powinniśmy zabezpieczyć 3 500 000 PLN, więc albo wygospodarujemy te pieniądze na 
kolejnych sesjach Rady Miasta, albo zostanie przedłożony projekt budżetu na 2011 rok 
i rozpoczęcie tej inwestycji. W przypadku ulicy Targowej etap II posiadana dokumentacji  
jest na cały odcinek ulicy Targowej. II część od ulicy Zawadzkiego w kierunku obwodnicy 
pojawiły się pewne problemy gruntowe, często właścicieli nie można było zidentyfikować, 
bądź trwały jakieś postępowania sądowe. W związku z tym, że na I etap Miasto dostało 
dofinansowanie nie było wskazane czekanie z przebudową tej drogi do czasu uregulowania 
spraw związanych z II etapem. Po uregulowaniu wszystkich kwestii związanych 
z przebudową II etapu, Miasto ruszy również z tą inwestycją, jednak będzie to już raczej 
przyszły rok.  Co do ulicy Skrytej, to również zostały zabezpieczone środki, ale były one 
niewystarczające aby tę inwestycję rozpocząć. Najprawdopodobniej droga ta zostanie 
zaproponowana w projekcie budżetu na 2011 rok. Ulica Spokojna jest ulicą podzieloną na 
dwie części. Nie ma bezpośredniego przelotu z jednej części do drugiej. Są na tej ulicy spore 
problemy własnościowe. Na szlaku tej drogi stoi posesja, istnieje duży spór między 
mieszkańcami tej ulicy. Wyraził nadzieję, że przy udziale urzędu Miasta uda się uzyskać 
kompromis pomiędzy mieszkańcami ulicy o Miasto będzie mogło przystąpić do tej 
inwestycji.  W przypadku ulicy Skowrońskiego przygotowanie dokumentacji jest na 
ukończeniu, projektant, który realizuje ten projekt uległ poważnemu wypadkowi i był 
chwilowy  zastój w pracach. Będzie to inwestycja realizowana, jak tylko projekt będzie 
gotowy, przystąpimy do jej realizacji. Jeżeli chodzi o remontowany budynek PKP 
zabezpieczone były środki w wysokości 200 000 PLN, w miedzy czasie powstała 
dokumentacja  na podstawie której kosztorys inwestorki zakładał koszt 500 000 PLN. Nie 
proponowano zwiększania  do kwoty 500 000 PLN, poczekano do momentu otwarcia ofert, 
aby było wiadomo ile konkretnie brakuje.  W przetargu zwyciężyła oferta na 350 000 PLN, 
stąd w pewnym sensie zaoszczędzamy a jednak musimy dołożyć.   W przypadku ośrodka, 
w tym roku było przewidziane przygotowanie dokumentacji i została ona opracowana. 
Zmniejszenie wynika z przetargu.  
Radny Maciej Kleczkowski zapytał o utworzenie placu zabaw przy SP nr 2 i nr 6, wpisana 
jest informacja o dotacji od Wojewody w wysokości 115 000 PLN i 119 000 PLN, ale łączne 
nakłady inwestycyjne równają się w tabeli z nakładami z środków miasta.  
Wiceprezydent Miasta Ostrołęki Paweł Stańczyk powiedział, że zwyczajowo jest taka 
sytuacja i  w tym programie jest podobnie:  środki w pełni zabezpiecza Miasto, jeżeli 
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inwestycja zostanie zrealizowana i rozliczona to wpływa dotacja i kwotę tę trzeba będzie 
wprowadzić do budżetu.   
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmian w budżecie miasta Ostrołęki na 2010 rok wraz z autopoprawkami. 
Głosowanie: 
Za – 15 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 0 
Uchwała została podjęta.  
Radny Tadeusz Kaczyński zapytał się czy druga autopoprawka, która wpłynęła w dniu 
obrad, i  która dotyczy  projektu uchwały nie wymaga odrębnego głosowania.  
Mecenas Tomasz Wadyński powiedział, że kwestii autopoprawek nie reguluje żaden 
przepis, jest to prawo zwyczajowe. Pozostaje praktyka i zwyczaj parlamentarny. Powiedział, 
że  autopoprawka to tylko poprawienie głównego projektu. Głosujemy więc całość wraz 
z autopoprawkami.    
15a. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działanie Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Ostrołęce. 
Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Wiesław 
Stypiński powiedział, że do Komisji Prawa wpłynęła skarga na działanie Dyrektora DPS, 
skargę złożyła przewodnicząca Komisji Zakładowej „Solidarność” Pani Teresa Mierzejewska. 
W skardze poruszono 6 zarzutów w stosunku do Pani Dyrektor Brzozowskiej. Jeden 
z zarzutów dotyczył nie odprowadzania składek na emerytury pomostowe. Przypomniał, że 
takie składki odprowadza się od osoby zatrudnionej na pełny etat. Osoba zatrudniona na część 
etatu  nie nabiera uprawnień do emerytury pomostowej w związku z tym nie ma potrzeby 
odprowadzania takich składek. Drugim zarzutem było to, że dyrekcja DPS-u umożliwiła 
dojazd mamie pensjonariusza zakładu karnego w Iławie dojazd do syna. Powiedział, że 
chodziło  w tym przypadku o niegospodarność. Komisja zdecydowanie ten zarzut odrzuciła, 
bo rolą Domu Pomocy Społecznej jest  umożliwianie kontaktów z rodziną, tym bardziej, 
kiedy druga osoba przebywa w zakładzie zamkniętym. Ułatwianie kontaktów z rodziną jest 
wręcz wskazane. Kolejnym zarzutem był fakt, że Dyrektor DPS zatrudnia zbyt dużą ilość 
osób. Na podstawie dokumentów, które otrzymała Komisja, wynika, że wytyczne 
Ministerstwa  w tej sprawie są jednoznaczne: w placówkach tego typu  powinno być 
zatrudnionych 0,5 na jednego pensjonariusza. Jest to dolna granica. W ostrołęckim DPS 
wskaźnik ten wynosi 0,499, jest więc odrobinę poniżej zaleceń Ministerstwa. Według Komisji 
podnoszenie zarzutu przez Związek Zawodowy, że Pracodawca zatrudnia zbyt dużo 
pracowników  jest kuriozalny. Następny zarzut dotyczył podpisywania dokumentów przez 
Główną Księgową a nie przez urzędującego Zastępcę Dyrektora placówki. Również ten 
zarzut według Komisji Prawa jest bezzasadna. Osoba, która jest odpowiedzialna 
za funkcjonowanie placówki  wyznacza osobę, która jest godna jej zaufania – w tym wypadku 
jest to Główna Księgowa. Jeżeli tak zadecydował Dyrektor placówki, to Komisja nie będzie 
ingerować w sposób zarządzania nią.  Całość skargi Komisja przeanalizowała zapoznała się 
z wynikiem spotkania, które odbyło się na terenie Domu Pomocy Społecznej, ze wszystkimi 
działającymi Związkami Zawodowymi, z pensjonariuszami, z pracownikami. Z protokołu 
z tego spotkanie wynikało, że większość pracowników i pensjonariuszy podziela sposób 
pracy nowopowołanej Pani Dyrektor.  Z dokumentów, które Komisja otrzymała, inny projekt 
uchwały niż ten przedłożony nie mógł powstać. Komisja rekomenduje przyjecie tego projektu 
uchwały.   
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Maciej Kleczkowski powiedział, że były również zarzuty działaczek „Solidarności”, 
że pracownicy byli wyprowadzani na spacer przez mieszkańców DPS-u, potwierdziły to 
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również na wczorajszym posiedzeniu Komisji. Powiedział, że zapytał wczoraj na Komisji 
Prezydenta jakie widzi wyście z tej sytuacji. Wiceprezydent Paweł Stańczyk powiedział, że 
nie podlega mu ta placówka i chciałby w związku z tym poznać zdanie Prezydenta 
Kotowskiego.    
Wiceprezydent Miasta Ostrołęki Paweł Stańczyk zaproponował, aby wprowadzić na 
posiedzenie Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej punkt do porządku obrad. 
Będzie można wtedy na spokojnie przedyskutować tę sprawę. Prezydent prowadzi rozmowy, 
aby sprawy zakończyły się pomyślnie. Poprosił o zrozumienie, ale Prezydent Janusz 
Kotowski pojechał do Warszawy, powitać Burmistrza Meppen, który  przylatuje do Polski po 
raz pierwszy w swej kadencji. Stąd jego zastępstwo podczas dzisiejszej sesji.  
Radny Wiesław Stypiński zapytał się, czy Prezydent ma wiedzę, bo wczoraj na posiedzeniu 
Komisji nie otrzymał takiej informacji, ile osób liczy Zakładowy Związek „Solidarność” 
i jakie inne związki funkcjonują na terenie DPS-u.    
Wiceprezydent Miasta Ostrołęki Paweł Stańczyk powiedział, że jeżeli Dyrektor SSO 
Wiesława Reguła jest w stanie mu pomóc to chętnie odpowie, jeżeli nie to postara się taką 
informację pozyskać bezpośrednio z e źródła.   
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak powiedział, że z tego co pamięta 
z posiedzenia Komisji, to Związek liczy 26 osoby, działa on od początku funkcjonowania 
DPS-u, oprócz tego funkcjonuje jeszcze jeden związek – Związek Pracowniczy. Jeżeli taka 
informacja jest niewystarczająca, to trzeba poczekać na szczegóły od samych Związków.   
Radna Magdalena Jaworowska zobowiązała się, że zorganizuje spotkanie, na  które zaprosi 
przedstawicieli Związków,  Dyrekcję.  
Radny Dariusz Bralski powiedział, że brał udział w posiedzeniu podkomisji, na które 
przyszła tylko Pani Dyrektor DPS, natomiast Pani Mierzejewska, która złożyła skargę nie 
pojawiła się. Związek uaktywnił się po wyborze nowego Dyrektora placówki, kiedy to 
wprowadzono dyscyplinę i zaczęto więcej wymagać od pracowników. Z obserwacji wynika, 
że obecna Dyrektor dobrze zarządza placówką, widzi potrzeby mieszkańców domu. Ubolewa 
nad tym, że przedstawiciele Związku Zawodowego „Solidarność” nie umieją porozumieć się 
z dyrekcją. Nie wyobraża sobie sytuacji, aby władze związku po przeprowadzonych 
wyborach nie poinformowały dyrekcji o wynikach tych wyborów. Jego spostrzeżenia są takie, 
że  Związkowi Zawodowemu „Solidarność” nie podoba się osoba Pani Dyrektor i fakt, że 
zaczyna robić tam dobrą „robotę”. Jeżeli chodzi o wyjazd matki do syna zorganizowany przez 
DPS, to uważa, że obojętnie  z  jakimi kosztami byłoby to związane, to należy takie spotkania 
ułatwiać i umożliwiać.  
Radny Wiesław Stypiński zaproponował, aby wysłać działaczki tego Związku Zawodowego 
do jakiegoś prywatnego Domu Pomocy Społecznej jakich jest obecnie wiele w Polsce, aby 
mogły zobaczyć, jakie panują warunki w podobnych placówkach, jak tam działają związki 
zawodowe.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał po głosowanie projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Dyrektora Domu Pomocy 
Społecznej w Ostrołęce. 
Głosowanie: 
Za – 15 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 2 
Uchwała została podjęta.  
16. Rozpatrzenie informacji o realizacji Uchwały Nr 280/XXXVII/2008 Rady Miasta 
Ostrołęki z dnia 30 października 2008 roku w sprawie przyjęcie programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem miasta Ostrołęki w latach 2008-2012 za 
2009 r.   
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Sprawozdawca Komisji Gospodarki komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Tadeusz Giers  powiedział, że Komisja wnioskuje jednomyślnie głosami 5 za 
o przyjęcie przedmiotowej informacji.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie. Poddał pod głosowanie informację o realizacji Uchwały Nr 280/XXXVII/2008 Rady 
Miasta Ostrołęki z dnia 30 października 2008 roku w sprawie przyjęcie programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem miasta Ostrołęki w latach 2008-2012 za 2009 r.   
Głosowanie: 
Za – 16 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1  
Informacja została przyjęta.  
17. Informacja o złożonych interpelacjach i odpowiedziach udzielonych na nie przez 

Prezydenta. 
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak odczytał interpelacje radnej 
Magdaleny Jaworowskiej  w sprawie nadania Rondu nazwy NSZZ Solidarność, interpelacja 
została dziś skonsumowana poprzez podjęcie dziś uchwały w tej sprawie; odczytał 
interpelację radnej Magdaleny Jaworowskiej w sprawie zagrożenia i utrudnienia ruchu 
na moście im. Generała Madalińskiego. Przeczytał również odpowiedź Prezydenta Miasta 
Ostrołęki na tę interpelację. Odczytał interpelację radnego Dariusz Bralskiego w sprawie 
usunięcia topoli na ul. Dzieci Polskich i odpowiedź udzieloną przez Prezydenta Miasta 
Ostrołęki w tej sprawie oraz interpelację w sprawie zmiany organizacji ruchu drogowego na 
ulicy Traugutta i również odpowiedz Prezydenta w tej kwestii. Odczytał interpelację złożoną 
przez radnego Dariusz Maciaka w sprawie nazwania ronda  imieniem Anny Walentynowicz; 
interpelację radnej Marii Rochowicz w sprawie nazwania tego samego ronda imieniem 
Holgera Hjelma  i i odpowiedzi na nie Prezydenta Miasta Ostrołęki. Odczytał interpelację 
radnego Dariusza Maciaka w sprawie nadania imienia boisku przy ul. Witosa i odpowiedź 
Prezydenta w tej sprawie.  Odczytał interpelację radnego Wiesława Stypińskiego w sprawie 
pilnego remontu ul Żeromskiego w odcinku: od przejazdu kolejowego do granic miasta oraz 
interpelację Macieja Kleczkowskiego w sprawie zakazu gry w piłkę na ostrołęckich 
osiedlach. Interpelacje stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  
18. Oświadczenia radnych. 
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył ten punkt, głosów 
w dyskusji nie było .  
19. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak poinformował, że na 2 miesiące 
przed zakończeniem kadencji każdy radny jest zobligowani do składania oświadczeń 
majątkowych w Wydziale Organizacji i Obsługi Rady Miasta. Ostatecznym terminem 
składania tych oświadczeń jest poniedziałek 13 września. Powiedział, że Minister Finansów 
wystąpił z pismem dotyczącym zasad finansowania jednostek samorządu terytorialnego. 
Poinformował o wystąpieniu PKP do samorządów z informacją, że rozpoczęły procedurę 
formalno-prawną związaną z likwidacją linii kolejowej Ostrołęka – Szczytno na odcinku 
Ostrołęka – Wielbark. Sprawą na bieżąco zajmuje się radny Wiesław Stypiński. Marszałek 
Województwa Mazowieckiego Adam Struzik przesłał uchwałę zmieniającą uchwałę 
w sprawie podziału województwa mazowieckiego na okręgi wyborcze. Regionalna izba 
Obrachunkowa przesłała postanowienie, które dotyczy uchwały 560/LXIX/2010 Rady Miasta 
Ostrołęki z dnia 24 czerwca 2010 roku w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu 
i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 
przypadających Miastu Ostrołęka i miejskim jednostkom organizacyjnym oraz warunki 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 
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publiczną. Od Ministra Sprawiedliwości informacja o strukturze organizacyjnej sądów 
powszechnych. Poinformował o piśmie z WSA o doręczeniu odpisu wyroku w sprawie 
nieważności uchwały w sprawie sportu kwalifikowanego, od którego Rada Miasta odwołała 
się dziś. Od Wojewody Mazowieckiego przyszła informacja dotycząca składania zbiorczych 
informacji o skargach, wniosków i petycji. Podziękował za burzliwe obrady podczas Komisji, 
które umożliwiły dzi ś sprawne przeprowadzenie obrad. Poinformował, że być może przesunie 
się termin sesji uroczystej początkowo planowanej na 9 września. Otworzył dyskusję w tym 
punkcie. Głosów w dyskusji nie było.  
20. Sprawy różne.  
20a. Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak  odczytał odpowiedz 
Prezydenta na skargę Czesława Bodziocha dotyczącej prowadzonej budowy nowego 
chodnika i miejsc parkingowych na ulicy Gen. Rowieckiego „Grota”. Powiedział, że Mecenas 
na Podkomisji ds. Skarg potwierdził, że w tym przypadku nie obowiązuje KPA ponieważ 
pismo w tej sprawie nie kończy się wydaniem decyzji administracyjnej.  
20b. Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak odczytał również odpowiedz 
Prezydenta Miasta Ostrołęki na skargę Pani Marianny Domian dotyczącą skargi na 
działalność pracownika Ośrodka Interwencji Kryzysowej.  
Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Wiesław 
Szczubełek powiedział, że podczas posiedzenia Komisji, członkowie jednomyślnie 6 głosami 
za podjęli wniosek o przekazaniu skargi Pani Marianny Domian na Kierownika Ośrodka 
Interwencji Kryzysowej do Prezydenta Miasta, zgodnie z właściwością i w oparciu o art. 232 
KPA.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak  dodał, że chodzi o pracownika, 
który obecnie przybywa na zwolnieniu lekarskim, w związku z tym nie ma obecnie 
możliwości wyjaśnienia tej sprawy. Poprosił aby Prezydent Miasta po zakończeniu 
postępowania poinformował Radę o jego wynikach. Otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. Poddał pod głosowanie wniosek, o przekazanie tej sprawy 
Prezydentowi Miasta Ostrołęki wraz z wnioskiem o poinformowaniu Rady Miasta 
o wynikach zakończenia postępowania.  
Głosowanie: 
Za – 11 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 1 
Skarga została przekazana do Prezydenta Miasta Ostrołęki.  
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Wiesław Szczubełek powiedział, że  chce się 
podzielić informacjami, które dotyczą naszego miasta. Kilka miesięcy temu miał miejsce 
uroczysty pochówek szczątków wydobytych przy budowie ul. Korczaka a pochodzących 
z cmentarza żydowskiego. W uroczystościach tych towarzyszyła nam grupa rodaków 
z Izraela oraz naczelny Rabin w Polsce. Uroczystości te odbiły się wielkim echem, w świecie, 
wiele osób z całego świata odwiedziło Ostrołękę w kontekście tych uroczystości. Odczytał list 
skierowany do Pani Jadwigi Nowickiej Prezes TPO, w którym  Ziomkostwo podziękowało za 
umożliwienie wizyty, za ciepłe przyjęcie, wykazaną roztropność ze strony władz Ostrołęki. 
Uważają, że Ostrołęka jest unikatem w Polsce w podejściu do delikatnych spraw. W liście 
podziękowali  za godne podejście do sprawy pochówku. Powiedział też o jubileuszu 70 - lecia 
urodzin ostrołęckiego poety – Edwarda Kupiszewskiego  i 10 – leciu jego śmierci. Wiele osób 
znanych w świecie kultury przyjechały na uroczystości związane z osobą Edwarda 
Kupiszewskiego. Wyjaśnił, że spotkanie prowadziła żona zmarłego, która pragnie 
podziękować władzom miasta, radnym za przekazanie środków finansowych na wydanie 
książki, którą za chwilę wspólnie z radną Marią Rochowicz przekaże radnym.  Podziękował 
w Imieniu Towarzystwa Przyjaciół Ostrołęki i Pani Teresy Kupiszewskiej.  
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Radny Dariusz Bralski poprosił o powtórzenie, kiedy została złożona interpelacja radnej 
Marii Rochowicz w sprawie nadania rondu imienia Holgera Hjelma.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak powiedział, że interpelacja 
wpłynęła 5 lipca 2010 r.  
Radny Dariusz Bralski zapytał czy złożenie tej interpelacji jest w tym samym czasie co 
wystąpienie Związków Zawodowych o nadanie imienia ronu NSZZ „Solidarność”? Uważa, 
że w takim razie powinny być dwa projekty uchwał o nadanie imienia rondu.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak powiedział, że interpelacje 
dotyczą dwóch rożnych rond, to rondo, o którym pisała radna Maria Rochowicz nie jest 
jeszcze oddane do użytku.  
21. Zakończenie obrad LXX sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – zakończył posiedzenie LXX  sesji Rady 
Miasta Ostrołęki. 
Sesja trwała od godziny 10.00 do godziny 13.00 
 
Tabela z indywidualnym głosowaniem radnych przyporządkowanym do poszczególnych 
projektów uchwał, stanowi załącznik do protokołu i jest do wglądu w Wydziale Organizacji    
i Obsługi Rady Miasta. 
 
 
 
Protokołowała:                                                                              Przewodniczył: 
Julita Winiarska 
                                                                                           Przewodniczący Rady Miasta 
                                                                                                           Ostrołęki  
 
                                                                                                       Dariusz Maciak  
 
 
 


